

科研管理  2013, Vol.  Issue (4) : 99-107 论文 DOI:[最新目录](#) | [下期目录](#) | [过刊浏览](#) | [高级检索](#)[<< Previous Articles](#) | [Next Articles >>](#)

### 科研压力对博士生学术不端行为的影响研究

张永军<sup>1</sup>, 廖建桥<sup>2</sup>, 赵君<sup>2</sup>

1. 河南大学工商管理学院, 河南 开封 475004;

2. 华中科技大学管理学院, 湖北 武汉 430074

### The impact of research stress on the academic misconduct of PhD candidates

Zhang Yongjun<sup>1</sup>, Liao Jianqiao<sup>2</sup>, Zhao Jun<sup>2</sup>

1. School of Business Administration, Henan University, Kaifeng 475004, China;

2. School of Management, Huazhong University of Science and Technology, Wuhan 430074, China

<a href="#">摘要</a>	<a href="#">参考文献</a>	<a href="#">相关文章</a>
--------------------	----------------------	----------------------

Download: [PDF \(992KB\)](#) | [HTML KB](#) | Export: [BibTeX](#) or [EndNote \(RIS\)](#) | [Supporting Info](#)

**摘要** 基于理论分析构建了科研压力对博士生学术不端行为态度的研究模型,并通过234份数据对所提假设进行了实证检验。结果表明,科研压力与博士生学术不端行为态度显著正相关,科研自我效能感在科研压力与学术不端行为态度之间具有部分中介作用,导师指导对科研压力与科研自我效能感的关系没有调节作用,身边同学学术不端行为对科研自我效能感与学术不端行为态度的关系具有负向调节作用。最后,指出了研究结论、建议与局限性。

**关键词:** 科研压力 科研自我效能感 导师指导 学术不端行为 学术不端行为态度 博士生

**Abstract:** On the basis of theory analysis, a model involving the academic misconduct attitude of PhD candidates caused by research stress is built and all hypotheses have been tested by using data collected from 234 PhD students. Results show that there is a significant positive correlation between research stress and academic misconduct attitude, the partially mediative role of research self-efficacy between research stress and academic misconduct attitude is observed. It does not find the moderative effect of mentor instruction on the relation between research stress and research self-efficacy, however, the negative moderative effect of academic misconduct by classmates near them on the relation between research self-efficacy and academic misconduct attitude is discovered. Finally, the research conclusion, suggestions, and limitations are pointed out.

**Keywords:** research stress research self-efficacy mentor instruction academic misconduct academic misconduct attitude PhD candidate

Received 2011-08-10;

Fund: 国家自然科学基金项目:绩效考核与管理伦理的交互作用及影响机制研究(70972016),2010-2012; 国家自然科学基金项目:团队内非伦理行为社会互动机制研究(71102147),2012-2014。

引用本文:

张永军, 廖建桥, 赵君. 科研压力对博士生学术不端行为的影响研究[J] 科研管理, 2013,V(4): 99-107

Zhang Yongjun, Liao Jianqiao, Zhao Jun. The impact of research stress on the academic misconduct of PhD candidates [J] Science Research Management, 2013,V(4): 99-107

#### Service

[把本文推荐给朋友](#)[加入我的书架](#)[加入引用管理器](#)[Email Alert](#)[RSS](#)

#### 作者相关文章

[张永军](#)[廖建桥](#)[赵君](#)